



CITIZENS' INITIATIVES FOR MIGRANTS AND REFUGEES

Aquarius, the first “citizen” ship for migrants

Sophie Beau, a humanitarian worker, and Klaus Vogel, a merchant navy captain, chartered the “Aquarius”, which after two months in the Mediterranean has rescued 917 men, women and children who were otherwise destined to drown.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Greenpeace has published 248 pages of TTIP leaks >>](#)

[Almost 90 000 unaccompanied minors among asylum seekers >>](#)

[Spring 2016 Economic Forecast: Staying the course amid high risks >>](#)

[CO2 emissions in the EU estimated to have slightly increased >>](#)

[Towards a “sustainable and fair” Common European Asylum System >>](#)

[The economic costs of non-Schengen >>](#)

[National parliaments invoke 'yellow card' in response to revised Posted Workers Directive >>](#)

[Justice decisions more accessible to citizens, businesses and law professionals >>](#)

[Refugee migration, a crisis for the Nordic model? >>](#)

[Country-by-country reporting to affect only 10% of multinationals >>](#)

[Half of under-threes cared for by their parents only >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Social Innovation Community launch event is coming!

AEIDL and his partners are excited to announce the upcoming launch event of Social Innovation Community (SIC), a "network of networks" building on the work of Social Innovation Europe (SIE).

[Read more >>](#)

Other news

SICILIAN INITIATIVE FOR MIGRANTS SELECTED AS BEST PRACTICE BY THE UN

Sicilia Integra, one of the case studies presented at the **Social Innovation Europe**

seminar on **migrant integration** in Syracuse, has been selected by the **United Nations** as a **best practice** to reach **sustainable development goals**.

[Read more >>](#)

LATVIA INVITED TO JOIN OECD

OECD countries agreed on 11 May to invite **Latvia** to become a **member** of the Organisation – a move that would extend OECD's membership to **35 countries**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to **Jean-Luc Janot**.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

13 MAI / MAY 2016

[> English version](#)



**LES CITOYENS FACE À LA CRISE
MIGRATOIRE**

**L'Aquarius,
premier «bateau
citoyen» pour
migrants en
détresse**

L'humanitaire Sophie Beau et le
capitaine de marine marchande Klaus

Vogel ont affrété l'Aquarius et en deux mois de Méditerranée affichent le sauvetage de 917 hommes, femmes et enfants promis à une noyade certaine.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Greenpeace publie 248 pages du TTIP >>](#)

[Près de 90 000 mineurs non accompagnés parmi les demandeurs d'asile >>](#)

[Prévisions économiques du printemps 2016: tenir le cap dans un contexte de risques élevés >>](#)

[Les émissions de CO2 auraient légèrement augmenté dans l'UE >>](#)

[Vers un régime d'asile européen commun «durable et équitable» >>](#)

[Les coûts économiques du non-Schengen >>](#)

[Travailleurs détachés: 11 parlements nationaux sortent le «carton jaune» >>](#)

[Les décisions de justice plus accessibles aux citoyens, entreprises et professionnels du droit >>](#)

[Crise des réfugiés, crise du modèle scandinave? >>](#)

[Le FACTA des entreprises touchera seulement 10% des multinationales >>](#)

[La moitié des enfants de moins de trois ans sont gardés uniquement par leurs parents >>](#)

QUOI DE NEUF À L'AEIDL?



SIC: la conférence de lancement est annoncée

L'AEIDL et ses partenaires sont heureux d'annoncer la tenue de la conférence de lancement de Social Innovation Community (SIC), un «réseau de réseaux» s'appuyant sur les travaux de Social Innovation Europe (SIE).

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

UNE INITIATIVE SICILIENNE EN FAVEUR DES MIGRANTS SÉLECTIONNÉE COMME BONNE PRATIQUE PAR L'ONU

Sicilia Integra, l'une des études de cas présentées au **séminaire Social Innovation Europe** sur l'intégration des **migrants** à Syracuse, a été sélectionnée comme **bonne pratique** par les **Nations Unies** dans le cadre des **objectifs de développement durable**.

[Lire plus >>](#)

LA LETTONIE INVITÉE À REJOINDRE L'OCDE

Les **pays de l'OCDE** ont décidé le 11 mai d'inviter la **Lettonie** à devenir **membre** de l'Organisation – adhésion qui porterait à **35** le nombre de **pays** membres de l'OCDE.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

|MC:SUBJECT|

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).

© 2016 AEIDL